
                                                                                                                      
 
         Borne 27-02-2024 
 
Voorzitter, 
 
De fractie van het CDA heeft al eerder aangegeven: wij zijn van mening dat 
de portefeuillehouder zo snel mogelijk met de uitdagingen uit dit voorliggende 
raadsvoorstel aan de slag moet. Temeer omdat het resultaat al aan het eind 
van dit jaar geëvalueerd wordt. 
De uitvoering krijgt daarmee het karakter van een “learning on the job” proces, 
een aanpak die volgens ons heel goed past bij de uitvoering dan wel de 
invoering van de voorliggende inclusie-agenda.  
 
Voorzitter, wel willen bij deze van de gelegenheid gebruik maken om nog een 
paar aandachtspunten dan wel accenten door te geven die komen uit ons 
CDA-netwerk bij monde van Rick Brink, de ex-minister van Gehandicapten-
zaken en ook een ervaringsdeskundige. Kort samengevat  

1) Inclusie begint bij kinderen, zij kunnen gemakkelijk leren dat niet 
iedereen hetzelfde is, maar wel gelijkwaardig 

2) Betrek ervaringsdeskundigheid bij het begin van plannen, projecten, 
programma’s en processen. Schakel die niet achteraf in, want dan sla je 
de plank mis! 

3) In de aanloop gaat het om procesgeld, bij realisatie van plannen gaat 
het om inclusie, de middelen die daarvoor nodig zijn moeten deel 
uitmaken van de uitvoeringskosten, anders is het niet inclusief! 

4) Qua onderwerpen is de inclusie-agenda best veel en breed. Dat vraagt 
om per jaar concrete actiepunten vast te stellen die realiseerbaar zijn. 

 
 
Voorzitter, wij kijken met veel interesse uit naar de eerste evaluatie van het 
effect van deze inclusie-agenda aan het eind van dit jaar en hiermee kan ik 
onze bijdrage in eerste termijn afsluiten maar niet nadat ik de adviesraad 
sociaal domein heb bedankt voor haar duidelijke en constructieve advies. Wij 
herkennen hierin een duidelijke inbreng van ervaringsdeskundigen uit onze 
gemeente die wij bij deze daarvoor ook hartelijk willen bedanken.   
 
Voorzitter, wij wachten eerst de reactie van de portefeuillehouder af voordat 
wij ons definitief uitspreken over het amendement. Op voorhand vinden ook 



wij dit een sympathiek amendement maar aarzelen of we daarmee niet 
andere vrijwilligers tekort doen dan wel onbedoelde verwachtingen scheppen 
die niet waargemaakt kunnen worden. Anderzijds gaan we hierna de kaders 
voor het verstrekken van subsidies vaststellen op basis waarvan zo’n 
aanvraag getoetst kan worden. 
 
Voorzitter, tot zover in eerste termijn. 
 


